
II. alkalom (Ki vagy Te-sorozat, elhangzott a Belvárosi Gyülekezetben,2017 szeptembere. Dombó 

Zsolt) 

A bálványok 

A legutóbbi alkalommal azt kezdtük el megnézni, hogy az, hogy ki is a mennyei valóságod, ki is vagy 

te valójában, az mennyire fontos. Megláttuk, hogy a mennyben, az örökkévalóságban már kitaláltak 

téged, minden lelki, szellemi és fizikális valóságoddal, magyarán nem a születésed pillanatában dőlt 

el, h ki vagy, hanem már fogantatásod előtt! 

Minden, ami érdekel, amire fogékony vagy, amibe ajándékod van - az a „ki is vagy valójában”-nak 

egy-egy részlete. 

Mivel a sátán embergyilkos kezdetektől fogva, ezt igyekszik megakadályozni, hogy az az élet, az a 

mennyei élet, életpálya megjelenjen és kialakulva betöltődjön. Ezért születésed körül már és utána is 

rendkívül sok nehézség, csapdahelyzet, megnyomorítás várt rád, ami eltorzította jellemed, lelked, 

ajándékaid. Meg van az én történetem, de mindenkinek megvan a sajátja, a saját identitása és 

küldetése, ami valahogy nem tud kibontakozódni, mert tele van sebekkel, félelmekkel, ördögi 

erősségekkel. 

Mivel csak Isten a mindentudó, felmerül a kérdés, hogy honnan tudja az ördög már születésünkkor, 

hogy kik is vagyunk mi valójában a menny szerint, h kikké kellene, h váljunk? Hát onnan, h az ördög is 

szellemi lény, aki szellemben is látja a dolgokat. Amikor megfogansz, a szellemed, lelked megérkezik, 

és látják, h ki jött le, látják, h ő egy dicsőítő próféta, ő egy apostol, ő egy úttörő, ő egy találmányokat 

felfedező stb. Ekkor megkezdődik a kinyírása a szülein keresztül, a körülményein keresztül, egészen 

addig a pontig, amig csak lehet. De ahogy az ördögnek, úgy a szellemi embereknek is van belelátásuk, 

mint Simeon, vagy az öreg Anna, akik pár napos korú Jézusban is meglátták a szellemi valóságot, és 

ők prófétáltak, elmondták előre.  

Ezért a harcunk, nem is arra kellene, hogy irányuljon, hogy megszerezzük azokat, amiket majd ez a 

mennyei ember birtokolni és elérni fog, hanem, h azzá váljunk, akinek kitaláltak - és minden mást 

megkapunk vele együtt. Így jutottunk el oda, hogy foglalkozzunk a bálványokkal, mert a 

bálványimádás az emberi szívben vakká teszi az embert az Isten felé, céltévesztett állapotban fogja 

tartani.  

Gedeon esetében is, ahhoz, hogy meg tudjon valósulni a mennyei ember küldetése, le kellett 

számolnia a családi, generációs bálvánnyal az életében. Ő tűzifára aprította fel, majd alágyújtott égő 

áldozatra, ahogy Ábrahám is megtette volna a fiával.  

2Móz 20:2 Én, az ÚR vagyok a te Istened, aki kihoztalak Egyiptom földjéről, a szolgaság házából. 20:3 

Ne legyen más istened rajtam kívül! 20:4 Ne csinálj magadnak faragott képet vagy valami hasonmást 

arról, ami fenn az égben vagy lenn a földön vagy a vizekben, a föld alatt van! 20:5 Ne imádd és ne 

tiszteld azokat, mert én, az ÚR, a te Istened, féltőn szerető Isten vagyok. 

A Tízparancsolat második parancsolata erről szól, mert gyakorlatilag minden bűn mögött ez húzódik 

meg, ha a másodikat megsérted-jön az összes többi bűn. De mi az ok, amiért Isten határozottan 

rámutat erre? Mert SZERET, mert szerelmesen szeret téged és jót akar neked, és meg akar óvni a 

fájdalmaktól, amiket a bálványimádás majd közvetve vagy közvetlenül okozni fog az életedben! 

Nem egy önző féltékenységről van szó, ahogy rengeteg prédikáció erre hegyezi a hangsúlyt, hanem 

egy szerelmes féltésről! 



Mi lehet bálvány? Az igéből láthatod, bármi, ami a földön, levegőben, vízben és föld alatt van, 

magyarán BÁRMIBŐL. Gyakorlatilag mindenből képes az emberi szív bálványt formálni. A 

legtöbben a paráznaságot, vagy a mammont ismerik bálványnak, de ha lefordítjuk az első 

parancsolatot, rögtön látni fogjuk, bármiből és bárkiből lehet isten-pótlék, vagyis bálvány. Sőt, 

általában a legjobb dolgokból, vagy épp Istentől kapott áldásokból, ajándékaidból, elhívásodból 

lesz bálvány. Többféle ilyen bálványtípus van, leggyakoribb a szerelmi/házasodási; anyagi jellegű; 

siker; hatalom; dicsőség; filozófia, politika; kultúra vagy a társadalom bálványai; vallás.  

Istenpótlék mindaz, ami annyira központi és meghatározó helyet foglal el az életünkben, a 

szívünkben, hogy ha azt elveszítenénk, akkor nem látnánk többé értelmét az életnek, úgy éreznénk, 

hogy nem lennénk biztonságban; nem lennénk örömben - így aztán gondolkodás nélkül hajlandóak 

vagyunk rááldozni figyelmünk, energiánk, időnk, anyagi javaink, és érzelmi forrásainkat.  

Az emberek háromféleképp viszonyulnak a szívükben lévő bálványokhoz: szeretik őket, bíznak 

bennük és engedelmeskednek/kiszolgálnak nekik. A bálványok érzelmi függőséget okoznak, és 

áldozásra kényszerítenek téged, cserébe kis jóérzéssel, megnyugvással töltenek el. A dicséretedre, és 

az imádatodra van szükségük. Ézs 42:8 Én vagyok az Úr, ez a nevem, és dicsőségemet másnak nem 

adom, sem dicséretemet a bálványoknak. 

Ez az elrejtett mondat rávilágít a bálványok titkos küldetésére, hogy imádatot és dicséretet 

szállítsanak a sötétség erőinek, hogy az életedben meglehessen az imádat negatív következménye: 

Zsolt 115:4 Azoknak bálványa ezüst és arany, emberi kezek munkája. 115:5 Szájuk van, de nem 

szólanak; szemeik vannak, de nem látnak; 115:6 Füleik vannak, de nem hallanak; orruk van, de 

nem szagolnak; 115:7 Kezeik vannak, de nem tapintanak, lábaik vannak, de nem járnak, nem 

szólanak az ő torkukkal. 115:8 Hasonlók legyenek azokhoz készítőik, [és] mindazok, akik bíznak 

bennük! 

Ha egy területen az életedben felépülhet a bálvány, arra nézve az illető vakká válik, és süketté. Már 

nem lesz képes magától kijönni, mert nem fogja észrevenni, nem fogja észlelni az állapotát, sőt. Jón 

2:9 Akik a hiábavaló bálványokra ügyelnek, elhagyják azt, aki kegyelmes hozzájuk. 

A bálványimádat leválaszt Istentől, és az isteni elhívástól, illetve pontosabban elválaszt, és nem tud 

majd az Atya megáldani, szeretni és biztonságérzetet adni. Ezért szellemileg parázna állapotba 

kerülsz, hiszen nem Istentől, hanem másvalamin keresztül nyersz boldogságot, örömet, biztonságot 

stb. Ezért, hogy a Biblia a paráznaságot a bálványimádathoz köti szellemileg is. 

A bálvány rejtőzködik, és ennek a rejtőzködésének komoly eszköze a homály, a varázslás. A bálvány 

általában egy sebet is jelöl, a seb pedig hol ér téged? Ahol a mennyei ember a legerősebb lehetne, 

vagy küldetése, vagy elhívása ott van.  

Mit okoz a varászlás az életedben? Először is félelmet gerjeszt, hogy ne lépj az elhívásod felé, vagy 

csak lassan, vagy elhúzva, vagy ne tudj teljesen rálépni Isten amúgy benned, belül érzett kihívására. 

Illés szellemi sebet kapott, kitől? Egy mondaton keresztül érkező varázslástól, de olyan erővel, hogy 

félelem jött rá, és el akarta hagyni a szolgálatát, magyarán a mennyei elhívását. 

Másfelől, ha már lépegetsz, és a küldetési program még nem abortálódott, akkor lefojtva tartja, 

láncon tartja a mennyei embert és egy hazugsággal nem engedi, hogy teljes bizalmad legyen 

Istenben, és így akadályozza, hogy kiteljesedjék a mennyei program.  

A hazugság a következő: Isten nem lesz elég. Tudod az agyaddal, h ez nem igaz, de a szíveddel nem 

tudod megragadni ezt az igazságot, vagy tartósan nem tudod megragadni. Két serpenyő van a 



szemed előtt: egyikben a bálványos örömöket, biztonságot és kiszámíthatóságot nyújtó teli 

serpenyője, másik, h cserébe Isten mit is tudna kínálni, és azt – a varázslás miatt- üresnek érzed, 

hallod, látod. Nincs ott öröm! Ez borzalmas kihívás, hisz az ember amúgy örömteli, békességes és 

biztonságos életre lett teremtve. A hazugság pedig feltartóztatja az igazságot, ami pedig világosságot 

és felszabadulást hozhatna. 

Ma egyetlen bálvánnyal szeretnék foglalkozni, ami gyakorlatilag minden más bálványnak helyet ad és 

megóvja azokat. Úgy gondolom, ha ez ledől, minden mást már könnyebb lesz ledönteni.  

Ez a bálvány - az Isten. Az Istenből is tud az ember bálványt készíteni, ha nem az igazi istent imádja, 

akkor hamis Istenné változtathatja Őt. Ján 4:23 De eljő az óra, és az most vagyon, amikor az igazi 

imádók lélekben, és igazságban imádják az Atyát: mert az Atya is ilyeneket keres, az ő imádóiul. 

4:24 Az Isten lélek: és akik őt imádják, szükség, hogy lélekben és igazságban imádják. 

Szellemben és valóságban, magyarán úgy imádni Istent, amilyen Ő valóságban.  

Mit jelent az, hogy az igazi Istent valójában hamisan imádjuk? Úgy, hogy ha nem az igazi, nem a 

valóságos istenképet szeretjük.  

Hós 2:15 Azon a napon – ezt mondja az ÚR – Így fogsz hívni engem: „Férjem”, és nem nevezel többé 

így: „Baalom”. 

Nem azt mondja Isten, h más isteneket nem fogsz imádni, hanem azt, h ŐT nem fogják félreismerten 

imádni, tehát bálványként imádni.  

Ézs 30:19 Mert te nép, mely a Sionon, Jeruzsálemben laksz, nem fogsz sírni többé, bizonyosan 

könyörül ő rajtad; mihelyt meghallja kiáltásod hangját, felel neked. 30:20 Bár az ínség kenyerét és a 

nyomorúság vizét adja nektek az Úr, nem kell többé elrejtőzködni tanítóidnak, hanem szemed 

tanítóidra nézhet! 30:21 És füled meghallja a mögötted kiáltó szót, amikor jobbra vagy balra 

letérnétek: Ez az út, ezen járjatok! 30:22 Akkor megutáljátok majd ezüstözött bálványaitokat és 

aranyból öntött képeiteket, kiszórod őket, mint valami undokságot. Ki innen! – mondod nekik. 

30:23 Ő pedig esőt ad a magra, amellyel beveted a földet, és a kenyér, a föld termése bőséges és 

tápláló lesz, és nyájad széles mezőn legel azon a napon. 

Ez az ige egy prófétikus közlés a gyülekezetekben élőkkel kapcsolatosan: az ezüst az üdvösséggel, 

megváltással kapcsolatos, az arany az istenhittel. Magyarán le kell lepleződnie a szívedben, a hamis 

Istenképnek, hogy tudd Őt valóságosan imádni. 

Egy általános karizmatikus Istenkép: Isten azért él, azért dolgozik, hogy téged szeressen, h neked jó 

legyen, annyira szeret téged, meggyógyít, meggazdagít mindenkit - ismerős? Isten megszerezte a 

bővölködést, ragadd meg hittel, és a tiéd! Isten kijelenti az Őt félőknek a titkait! A betegség le van 

győzve- most gyógyulj meg. Mindenki nősüljön meg és szaporodjon, mert meg van írva… és stb stb. 

Tele van a karizmatikus keresztény életünk hamis istenképből fakadó gyakorlatokkal és hamis 

istenképből fakadó csalódásokkal. Mert a bálványimádás mindig csalódással fizet! 

Ez a fajta Istenkép nem fog magyarázatot adni arra, h miért vagy beteg, miért szenvedsz (nem a 

bűneid miatt), miért történhetnek rossz dolgok velünk, sőt, ez arra fog sarkalni, h kézbe vegyük a 

dolgokat és megoldjuk, amit Isten úgy tűnik elfelejtett megoldani. 

Ma le akarok dönteni egy bálványt. Kitágítani az Istenképünket, hogy megnyíljon az út, hogy az 

igazival bensőségesebben tudjunk megismerkedni.  



A faragott bálvány egy olyan Isten, aki mindig úgy cselekszik, ahogyan elvárjuk tőle, kimondva v 

kimondatlan. Olyan Isten, aki támogatja minden tervünket, támogatja, ahogy szerintünk kellene 

történnie a dolgoknak, ahogy szerintünk igazságos vagy épp jó lenne. Hisz a mi Istenünk támogatja a 

jó dolgokat. De egy ilyen Isten, csak hamis isten lehet, mert nem más, mint önmagunk vágyainak, 

elképzeléseinek kivetülése. Ő tulajdonképen a cselédünk-Isten, az, Aki azért van, h minket 

kiszolgáljon, álmainkat megvalósítsa - de ha nem úgy cselekszik, akkor legszívesebben törölnénk őt az 

ismerőseink listájából. 

A hamis Istenkép miatt, folyamatosan megpróbáljuk rávenni Istent, h működjön együtt a mi 

terveinkben, a mi életünk elképzeléseseiben, állandóan azon töprengünk, hogy megbántottuk-e vagy 

megfizettük-e h végre cselekedjen. Folyamatosan érezni szeretnénk, h szeressen, olyan jó mikor 

érezzük - de valójában az érzést már jobban szeretjük, mint magát a Személyt. 

Ez a hamis istenkép azonban össze fog omlani, ha nem tudsz magadtól kijönni, megtérni belőle. 

Amikor E. Eliot hazajött, férje halott volt, az indiánok közti munkájának vége lett. Így írt: „Ha Istenre 

munkatársamként tekintek tovább-akkor Ő elárult. Ha viszont egy szuverén, valódi Istenre-akkor 

szabaddá tett egy életre!” 

Istennel előbb utóbb meg kell ismerkedned, mint szuverén, önálló Úr, Aki mindentudó, mindenható, 

és ha ezt megkockáztatod, ha kockáztatod az életed, akkor egy teljességgel számodra érthetetlen, 

felfoghatatlan Istennel találkozol, akkor végre nem a terveidben, az elképzeléseidben fogsz 

reménykedni, hanem magában Istenben és EZ megszabadít. Ehhez a találkozáshoz, Isten a 

szenvedést használja fel, mikor levisz a szenvedés völgyébe, vagy épp fel a Mórijja hegyére. Más 

szóval a szenvedés révén, annak egy pontján felismerheted a dicsőséges Istent, Aki nem fog 

magyarázatot adni, de mégis bizalmat szavazol Neki és végre elengedheted az irányítást, 

tervezgetést, h majd megoldod, és akkor Ő lehajol és kijelenti magát neked másképp! 

A modern, karizmatikus kereszténység halálra rémül attól, hogy egy számára érthetetlen Istenre 

bízza rá az életét, Aki úgy dönt, ahogy jónak látja.  

Pedig csak akkor lesz igazi az istenhited, istenképed, mikor engeded, h eljuttasson Isten oda, arra a 

pontra, mikor már nem magunkhoz hasonlítjuk Őt, mikor már nem megérteni akarjuk, hanem 

akkor is bízunk Benne, mikor nem értjük h mit miért csinál. Az istent akkor lehet imádni valóságban, 

mikor úgy imádjuk, hogy nem értjük, h miért tette v nem tette, de bízunk benne. Nem ki akarunk 

bújni, menekülni az elhívásából, mikor épp szűkítené be az utat, hanem rászánjuk magunkat és 

meghalunk a saját elképzeléseinknek. Akkor ez a döntés, szenvedéssel fog járni, de ennek a 

szenvedések célja az, h megajándékozzon az ismeretlen, érthetetlen Istennel, akiről csak annyit 

tudsz, h minden útja szeretet és hűség. MINDEN útja és nekem nem kell érteni és Vele 

biztonságban lehetek. 

Ézs 30:22 És megutáljátok megezüstözött bálványaitokat és megaranyozott képeiteket; kiszórod 

őket, mint az undokságot: ki innen! szólsz nekik. És ad esőt a magra, amellyel a földet beveted, és a 

kenyér, a föld termése, bő és tápláló lesz, és széles mezőn legelnek nyájaid ama napon. 

Magyarán, ha eljutok oda, hogy már valóban, a valódi, a megfoghatatlan és irányíthatatlan Istent 

kezdem el imádni, akkor a tápláltatásom bőséges lesz. Hogyan tud valaki a bálványiból megtérni, ha 

nem látja, nem tudja? Isten erről is gondoskodik kegyelmesen: 

Hós 2:13 De most íme, kicsalogatom őt, elviszem a pusztába, és szívére beszélek. 2:14 Ott majd 

visszaadom neki szőlőjét és az Ákór völgyét a reménység kapujává teszem. Ott majd úgy énekel, mint 

ifjúsága idején, mint amikor feljött Egyiptom földjéről. 2:15 Azon a napon – ezt mondja az ÚR – Így 



fogsz hívni engem: „Férjem”, és nem nevezel többé így: „Baalom”.Kiveszem a szájából a Baalok 

neveit, nem említik többé nevüket. 2:17 Azon a napon szövetséget szerzek nekik a mezei vadakkal, az 

égi madarakkal és a föld csúszómászóival. Eltörlöm az íjat, a kardot és a háborút e földről, hogy 

biztonságban lehessenek. 2:18 Eljegyezlek magamnak örökre, éspedig igazsággal és törvényességgel, 

irgalommal és kegyelemmel jegyezlek el magamnak. 2:19 Bizony, hűséggel jegyezlek el téged 

magamnak, és megismered az URat. 2:20 Azon a napon meghallgatom – ezt mondja az ÚR –, 

meghallgatom az egeket, azok pedig meghallgatják a földet. 2:21 A föld is meghallgatja a gabonát, a 

mustot és az olajat, azok pedig meghallgatják Jezréelt. 2:22 Bevetem őt magamnak a földbe, és 

megkegyelmezek „Nincs kegyelem”-nek, és azt mondom „Nem népem”-nek: Az én népem vagy te. Ő 

pedig azt mondja: Én Istenem! 

Ez csodálatos ígéret - de az igazi, a valódi Istentől. Ha az Isten csak annyi lenne, aki arra jó,hogy 

anyagilag megsegítsen, az Isten, aki adjon végre feleséget; az Isten, aki gyógyítson már meg, stb.. 

ezek mind jó képek Istenből, de nem jó istenképnek, mert ha csak ennyi, akkor előbb utóbb 

bálványként rögzül benned, és csalódás és frusztráció kezd eltölteni, ha nem teljesülnek a dolgok. 

Mikor jönnek aztán a rossz dolgok, nehéz helyzetek, el is juttatnak az ősi kérdéshez: MIÉRT? Miért 

engedi meg Isten, miért van ez vagy az a nehézség, szomorúság, stb. az életemben? Nos, ha csak 

eddig a kérdésig jut el valaki, az jelzés arra, hogy az istenképe nem teljes, kicsit vagy nagyon, de 

hamis.  

Ez a kérdés, hogy „miért”, nos tulajdonképen az ősi fa-kérdés. Miért volt ott a fa? És ha így kérdezem, 

és így keresik rá választ, mindig szenvedni fogok. A jó kérdés nem az, h miért engedi ezt vagy azt meg, 

vagy, h miért van ott a fa-helyzet az életemben, hanem, h KI engedte meg? Ha a miértet kérdezed, 

ott ragadsz le, akkor előbb utóbb ördögi gondolatok jönnek, és Isten min. igazságtalan, csak veled 

kitoló, rigolyás, kemény isten lesz.  

De ha engeded, hogy a Szent Szellem ma meggyógyítson, vagy a szenvedés kohójában újra megnyissa 

szíved, akkor úgy teszed fel már a kérdést, h Ki is az, aki ezt így rendezte? Isten, aki az én apám. 

Ján 4:23 De eljő az óra, és az most vagyon, amikor az igazi imádók lélekben, és igazságban imádják az 

Atyát: mert az Atya is ilyeneket keres, az ő imádóiul. 4:24 Az Isten lélek: és akik őt imádják, szükség, 

hogy lélekben és igazságban imádják. Magyarán szükséges h Apaként imádd őt.  

A hamis istenképtől a szenvedés, a kockázaton keresztül Isten eljuttathat oda, hogy Apaként tudj 

Őhozzá viszonyulni. Kérlek, gondoljuk végig most tételesen, h ez mit jelent: 

1. Ő akart engem; 2. Ő mielőtt megszülettem, már látott, elképzelt, gondolt rám, és tervezett egy 

életet; 3. pontos időben, helyen születtem meg; 4. ellátott mindennel, már előre: kapcsolatokkal, 

helyzetekkel. 5. Tudja előre, hogy hol fogok bukni, bűnözni és azt is betervezi. Még meg sem buktam, 

de már a helyreállításom eszközét is megszervezi; 6. szól és beszélgetni akar; 7. ajándékokkal 

kedveskedik; 8. öltöztet; 9. ennem és innom ad; 10. tanít, nevel, hogy többre jussak; 11. védelmet ad; 

12. örökséget biztosít, és az örökségemhez segít engem. 

Ha tudod, hogy KI ültette a fát, vagy engedi meg a nehéz helyzeteket az életedben, ha már arra 

figyelsz h ki, h ő az apám, akkor a helyes válsz is meg fog érkezni. Az a bizonyos fa nem a kisértés fája 

volt, nem is a hitpróba fája, hanem arra lett teremtve és elhelyezve, hogy azon keresztül, ahhoz 

helyesen viszonyulva Isten fel tudja emelni a gyermekét, Ádámot. Ha akkor jól dönt Ádám, akkor az 

Atya fel tudja emelni őt a családjába, magyarán minden szenvedésnek, minden helyzetnek egyetlen 

oka van - h feljebb és feljebb emeljen, feljebb és feljebb és feljebb-míg vége ismét az arcát fogod 

látni, ahogy elkezdődött az ősidőkben- és végre hazaérsz. 



Istened jó, Ő egy Apa, és nem szükséges magyaráznia, ha ezt végre elhiszed, és benne maradsz, 

akkor sokkal közelebb kerülsz a valódi Istenhez, Aki szuverén Atya. Istenünk nagyon szeret titeket, és 

vágyik ránk. Néhányatoknak, mint nekem is, eljött az ideje, h engedjünk a hívásnak és haza fussunk 

újra, visszatérjünk Őhozzá, és azt mondjuk- bármi is legyen, bárhogy is legyen, már nem érdekel-, 

csak TE megmaradj nekem. 

Dicsőség Neki! 


